
svet. Tovariša Schechel in Kaffou sta bila dolo
čena, da se udeležita seje mežiškega in maren
berškega društva v Dravogradu dne 10. decem
bra, na kateri se bode razpravljalo o tej zadevi. 
Od članov našega društva sta v to svrho prejela 
primerne direktive. 

Predavanje. Z največjo pozornostjo je sle
dilo na to članstvo P/2 ure trajajočemu predava
nju tov. Schechelna »O neomejenosti svetovnega 
prostora«. Za svoja strokovna izvajanja ie žel 
zasluženi aplavz. 

Tov. blagajničarka je podala radi obračuna 
z glavno blagajno društvene račune, ki so se 
našli v najlepšem redu. 

Slučajnosti: Članarina se določi za novo 
društveno leto na 120 Din, ki se plačajo v me
sečnih obrokih. Prihodnje zborovanje — občni 
zbor — bo dne 8. februarja 1923 v Slovenjgrad
cu. Pridite vsi! 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA POLI
TIČNI OKRAJ LJUTOMER je zborovalo dne 
16. nov. 1922. v Ljutomeru. 

V daljšem nagovoru, v katerem izraža že
ljo, da zavlada v društvu živahno delovanje, 
otvarja predsednik tov. Mavric 6. redno zboro
vanje v letošnjem letu. Z veseljem pozdravlja 
meščansko  šolsko učiteljstvo in nove tovariše 
ozir. tovarišice: Pertlovo, Herzogovo, Vrablja 
in Erata. Nadalje častita tov. Scluniedlcchnerje
vi, tov. Cvetku in Gabrijelčiču k imenovanju na 
stalna mesta. Prej ko preide na dnevni red se 
spominja tov. Korošca, ki je odšel v Maribor. 
Bil je eden izmed najboljših in najagilnejših čla
nov. Nato častita g. Inki KladnikKarbovi k po
roki ter ji želi na poti novega življenja obilo 
sreče. Nadaljujoč izreče sožalje tov. Marici Pu
šeniakovi, k smrti njene sestre Inke ter preide 
na dnevni red. Stanovske in društvene zadeve: 

Blagajnik tov. Miki prečita vse .one člane, 
ki so zaostali na članarini, ter jih poziva, da isto 
čimpreie poravnajo. 

Pa bi v društvu narastlo zanimanje za pre
davanja, predlaga tov. predsednik naj bi mu to
variši ozir. iovarišice poslali teme predavanj 
vsaj en mesec pred zborovanjem. Na tem mestu 
se določijo predavatelji za prihodnje zborovanje. 
Ravnatelj tov. Baukart: O izgovarjavi »1«. Za 
drugo predavanje pa naj naprosi tov. Ludvik 
Ivajnšič tov. lančiča iz Ptuja, da nam poda ne
kaj črtic o risanju v ljudski šoli. 

Odločno se protestira proti črtanju prora
čuna — odtegnitvi funkcijskih doklad — kakor 
sploh vsaki odtegnitvi ter se žigosa način, da 
se prizadeti niti ne obveščajo. Res je, da smo po 
uradniški pragmatiki uvrščeni državnim urad
nikom ter da šefi raznih uradov tudi ne dobivajo 
nikakili doklad, a treba je uvaževati razliko šole 
in urada. Tov. Mavric je mnenja, da bo šola z 
odtegnitvijo funkcijskih doklad mnogo trpela, 
kajti uradnik zapustivši urad nima nikakega 
dela več, dočim vsakega vodjo čaka po pouku 
mnogo posla. 

Sklepi: Razni odloki, v katerih se priporo
čajo razne slavnosti, kakor n. pr. v letošnjem 
letu obletnica Slomšekova, proslava Kumanov
ske bitke, prihajajo prepozno ali šele v zadnem 
trenutku. Sklene se naj se slični predlogi pravo
časno dopošljejo, ali pa naj sploh izostanejo. 

Nadalje kritikuje tov. Mavric Matični list 
ter pripominja, da se je celjsko učit. društvo 
izreklo proti njim, ker so se s svojimi nedostat
ki, tako glede vpisovanja repetentov, kakor 
glede slabega razrednega pregleda, pokazali za 
nepraktične, ter predlaga, naj se zopet uvedejo 
imeniki. Predlog je s 24 proti 27 glasovi propa
del. Sklene pa se. naj ostanejo Matični listi, a 
naj se izpopolnijo. 

Tov. Culk predlaga naj se Srbohrvaška či
tanka preuredi tako, da bi se začelo z drugo 
metodo — mogoče slično nekdanjim nemškim 
vadnicam. Poprosi se tov. Culka, da o tem na 
prihodnjem zborovanju predava. 

Tov. Ivanjšič poroča, da cena srbskim šol
skim knjigam ne presega nobena 3 Din. Tudi 
mi bi smeli apelirati nato, da bi država podpi
rala tudi naša podjetja, tudi pri nas naj se tiska
jo večje množine knjig, ki bodo imele eno ceno, 
ne pa, da se z vsako naklado poviša cena knji
gi. Knjige so slabo vezane in tudi listki z 10% 
popustom največkrat manjkajo. Sklene se, da naj 
poverjeništvo UJU posreduje, da bomo dobili isto 
subvencijo kot srbske knjige ter, da se vse šol. 
potrebščine čimpreie urede. 

Tov. Zacherl predlaga naj bo vsak član 
našega društva tudi član društva za Mariborski 
učiteljski konvikt. Predlog se sprejme. 

Nadalje se sklene, da naj poverjeništvo 
UJU posreduje, da bodo oblike pisanih črk v 
prvem berilu take. kakor se rabijo v poznejših 
razredih (d, t. r. r.) 

Radi pomanjkanja časa se predavanja o 
skupščini na Bledu in v Sarajevu preložita na 
prihodnje zborovanje, ki se bo vršilo 11. janu
arja pri Sv. Križu ob 11. uri. 

Iz naše stanovske 
organizacije. 

Iz poverjeništva UJU 
v Ljubljani. 

— Izredni občni zbor društva za 
zgradbo Učiteljskega konvikta v Liub
ljani se je vršil dne 28. decembra lanske
ga leta. Poročilo priobčimo prihodnjič

H UČITELJSKO DRUŠTVO ZA BREŽIŠKI 
IN SEVNIŠKI OKRAJ ima svoj občni zbor v sre
do, dne 17. t. m. v osnovni šoli v B r e ž i c a h , 
Zborovanje se prične točno ob pol 11. uri. Dnev
ni red: 1. Citanje zapisnika. 2. Dopisi in društve
ne zadeve. 3. Poročilo o zadnji seji Širjega so
sveta UJU. 4. Letno poročilo. 5. Poročilo blagaj
ničarke in odobritev računa za leto 1922. 6. Voli
tev novega odbora. 7. Slučajnosti. Udeležba je za 
vse člane obvezna. — Odbor. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA CELJSKI 
OKRAJ IMA SVOJ REDNI OBČNI ZBOR v so
boto dne 13. t. m. točno ob 9. uri v mestni osnov
ni šoli v Celju s sledečim vzporedom: L Zapisnik 
in dopisi. 2. Slovenski učitelj v delih Ivana Can
karja, predava tovariš Roš Franjo. 3. Poročile 
predsednika o seji širšega sosveta. 4. Poročilo 
društvenih funkcionarjev. 5. VoliteV novega od
bora. 6. Izgovarjava trdega »1« pri pouku v slo
venščini, predava strokovni učitelj tovariš Cer
nej. 7. Slučajnosti in nasveti. 8. Vprašalna skri
njica. Z ozirom na važni dnevni red pričakuje 
polnoštevilne udeležbe — odbor. 

+ OKRAJNO UČIT. DRUŠTVO ZA 
KRŠKI OKRAJ ima svoj redni občni zbor 
v soboto, dne 12. t. m. z običajnim dnev
nim redom. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA NOVO
MEŠKI OKRAJ JE ZBOROVALO dne 7. decem
bra 1922 v Novem mestu. Drugič smo se že 
zbrali v tekočem šolskem letu. Udeležba je na 
vseh zborovanjih ena in ista, skoraj vedno ena
ko velika. Mnogo tovarišič in tovarišev je, ki 
jih poznamo, da so vneti zagovorniki napredne
ga šolstva in učiteljstva, a k zborovanjem iih ni. 
Res so nekateri v oddaljenih krajih — tem odpu
stimo — toda mnogo je takih, ki imajo udobne 
pot in udobno zvezo, a jih le ni. Nekaj pa je v 
našem okraju takih, ki niso ne krop ne voda. Z 
obžalovanjem moramo pribiti, da se slučaji »div
jakov« v zadnjem času prav pogosto pojavljajo 
ravno med najmlajšimi. Ravno ti bi bili poklica
ni, da bi društvo osvežili, da bi posvetili dru
štvu svoje moči — pa jih ni! K'e je danes tisti 
idealizem, s kakršnim smo nekdaj stopali v svet? 
Tovarišice in tovariši, v učiteljskem društvu ie 
prostora za vas, tam vas čakajo z odprtimi ro
kami! 

Predavanje: Na tem našem zborovanju je 
predaval okrajni ekonom g. Kafol o šolskem 
vrtnarstvu vobče. Podal nam ie splošne smer
nice o velikosti, ureditvi in obdelovanju šolske
ga vrta. Oblinbil nam je še špecijalnih predavan 
iz šolskega vrtnarstva. Na zahvali navzočih smr 
spoznali važnost niegovega predavanja. — Spre
jela se je resolucija, da naj višji šolski svet 1 
orimora krajne šolske svete onih šol, pri kateri! 
ni šolskih vrtov, da preskrbe takoj potreber 
prostor za šolski vrt: 2. izda iznova navodilr 
glede obdelovanja in užitka šolskega vrta. 

Predlogi: 1. Pri slučajnostih se je ugotovi
lo, da plačujejo nekateri člani članarino zelo ne
redno. V letu 1923. naj pobirajo članarino šolsk 

1 voditelii od vsega učiteljstva na šoli mesečne 
ori izplačilu plače in naj jo nakažejo sproti pe 
poštni položnici. Vsi neredneži se bodo takoj iz
brisali iz. članstva in se jim bodo ustavili časopi
si. Napraviti moramo konec vsem nerednostim! 

2. D;>!ic ic bil sprejet predlog, da sklene 
UJU poverjeništvo Ljubljana, da bi tovarišice 
ki so poročene s tovariši, plačevale samo člana
rino, ne pa naročnine za liste. 

Ko se je še določil čas za prihodnje zboro
' vanie. ie zaključil tovariš predsednik zboro

vanje. 
4 SLOVEN.IGRAŠKO UČITELJSKO DRU 

ŠTVO JE ZBOROVALO dne 7. decembra 192: 
pr. 1. v Slovenjgradcu ob precejšnji udeležbi. Od' 
sotnost sta opravičila 2 člana. Kie so ostali? 

Dopisi. Po običajnem pozdravu vseh, zlast 
novodošlega člana tov. Mazluta. prečita predsed 
nik dopis UJU poverjeništvo Ljubljana z dne 15 
novembra 1922 dede zastopnikov v viš. šol 


